
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 16. november 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 175 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 175:  

”Ministeren bedes - i forlængelse af artiklerne vedr. genoptræningsgaranti i Dagens 

Medicin, bragt den 30. oktober 2017, redegøre for regeringens kommentarer til, at 

kvaliteten i genoptræningen ifølge KL angiveligt skulle falde, hvis der blev indført en 

garanti på syv eller ti dage, efter at genoptræningsplanen foreligger fra sygehuset?” 

 

Svar: 

Jeg deler ikke KL’s opfattelse af, at muligheden for at vælge et tilbud i privat regi, hvis 

kommunen ikke er i stand til at påbegynde genoptræningen i løbet af maksimalt syv 

dage, skulle gå ud over kvaliteten af behandlingen. Muligheden stiller fx også borge-

ren bedre i forhold til at kunne vælge et tilbud, der matcher vedkommendes behov 

og ønsker, sammenlignet med den nuværende ordning.  

 

Det kan ligeledes nævnes, at der allerede i dag er kommuner, der gør brug af private 

leverandører i forbindelse med genoptræningen. Jeg noterer mig herudover, at der 

har været bred opbakning til regeringens forslag fra organisationer som fx Ergotera-

peutforeningen, Danske Fysioterapeuter, Lægeforeningen og Danske Patienter. 
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